
 

 

Besvarelse af spørgsmål nr. 649 (Alm. del), som Sund-
hedsudvalget har stillet til indenrigs- og sund-
hedsministeren den 18. juli 2007 
 

Spørgsmål 649: 
"Hvad er baggrunden for, at regeringen ikke har igangsat en anti-

rygekampagne i forbindelse med den vedtagne ny rygelovgivning". 

 

Svar: 
Som tidligere oplyst i mit svar på spørgsmål nr. 82 ad L 191 er begrundel-

sen for ikke at gennemføre en antirygekampagne i forbindelse med ikraft-

trædelsen af rygeloven følgende: 

 

I forbindelse med finanslovsaftalen for 2005 blev der afsat 3 mio. kr. pr. år 

for 2005-2008 til fælles initiativer mellem staten og apotekerne om rygeaf-

vænning. Som led heri bliver der gennemført kampagner til synliggørelse af 

rygeafvænningstilbud. 

 

I marts 2007 blev i samarbejde med Sundhedsstyrelsen afviklet Den Natio-

nale Rygestop-dag. Arrangementet vil blive gentaget i 2008. 

 

Desuden er planlagt to yderligere kampagner i 2007 rettet mod henholdsvis 

gravide og KOL-patienter. Et individuelt online rygestop-program er under 

udvikling og forventes i brug i år. 

 

Der er således allerede en række aktiviteter i gang med henblik på at 

skærpe opmærksomheden om hjælp til rygestop. Der er ikke aktuelle pla-

ner om yderligere initiativer. 
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